
第二部份：段落填空

共 10 題，包括二個段落，每個段落各含 5 個空格。請由試題冊上四個選項中選出最適合

題意的字或詞作答。

Questions 11-15

"Curio boxes" make up one of the most fascinating collections at Taiwan's National Palace

Museum. Called the "toy boxes" of the emperors, these finely crafted boxes have many tiny

drawers which (11) interesting, curious objects. Many of these items, such as

(12) stones, are naturally small and retain their original form. (13) , some have

been carved to look like birds, animals, or even flowers. There are (14) tiny copies of

writing tools, paintings, books, vases, fans and so on. When visitors see the curio boxes and

the treasures inside, they are (15) . This startling contrast demonstrates the

extraordinary skill of the artists that created them.

 Curio boxes 多寶格

11. A. tolerate

B. acquire

C. contain

D. block

12. A. clever

B. demanding

C. generous

D. precious

13. A. That is to say

B. On the other hand

C. In general

D. Because of this

14. A. each

B. instead

C. also

D. any

15. A. satisfied with the beautiful

souvenirs they bought in the gift

shop

B. asked to pay attention to the

history behind these art works

C. required to lower their voices and

not allowed to have food or

drinks or take pictures

D. amused by the difference between

their extremely small size and

their actual size in real life

試題樣例

試題解析



請選取題號看詳解

"Curio boxes" make up one of the most fascinating collections at Taiwan's National Palace

Museum. Called the "toy boxes" of the emperors, these finely crafted boxes have many tiny

drawers which (11) C. contain interesting, curious objects. Many of these items, such as

(12) D. precious stones, are naturally small and retain their original form. (13) B. On the

other hand , some have been carved to look like birds, animals, or even flowers. There are

(14) C. also tiny copies of writing tools, paintings, books, vases, fans and so on. When visitors

see the curio boxes and the treasures inside, they are (15) D. amused by the difference

between their extremely small size and their actual size in real life . This startling contrast

demonstrates the extraordinary skill of the artists that created them.

 Curio boxes 多寶格

 文章大意：【臺灣故宮博物院所收藏的「多寶盒」和其令人驚豔的工藝技術】

 「多寶盒」是臺灣故宮博物院內引人入勝的收藏品之一。多寶盒又被稱為皇帝的玩具盒，

這些精緻的盒子有許多小抽屜，裏頭裝著許多有趣、新奇的物品。當中許多件物品自然體

積小巧，且保持著他們原有的樣貌，例如寶石。除此之外，也有仿造鳥、動物，甚至花卉

樣式的雕刻物品。裏頭也有文房用具、書、花瓶、扇子等的微小模型。參訪者看見多寶盒

和當中的寶物，都對這些寶物與實際物品的尺寸差異嘖嘖稱奇。這令人嘆為觀止的對比展

現出藝術家絕佳的工藝技術。

試題解析

試題樣例



Called the "toy boxes" of the emperors, these finely crafted boxes have many tiny drawers which

(11) interesting, curious objects.

11. A. tolerate（忍受）

B. acquire（獲得）

C. contain（裝；包含）

D. block（阻擋）

 本題評量動詞的語意及用法，以及將習得的詞彙運用於新情境的能力。

 空格的前方是 which 一字，表示[空格與後續語意]是由關係代名詞 which 引導的關係子句結

構，用來形容 tiny drawers（小抽屜）。從搭配詞和已知的語意推論，小抽屜「含有」有趣、

新奇的物品，故正解為 C。

試題解析



Many of these items, such as (12) stones, are naturally small and retain their original

form.

12. A. clever（聰明的）

B. demanding（苛刻的；費時費力的）

C. generous（慷慨的）

D. precious（珍貴的）

 本題評量形容詞的語意和用法，以及將習得的詞彙運用於新情境的能力。

 根據前後文的描述，可知這些物品是博物館的收藏，因此應該找符合此情境、形容具有收

藏價值的字詞，才能使語意完整。選項 A、B 和 C 都不符合，只有用 precious 來形容寶石

才能襯托出多寶盒作為博物館珍貴收藏的意思。

 retain v. 保留

試題解析



(13) , some have been carved to look like birds, animals, or even flowers.

13. A. That is to say（也就是說）

B. On the other hand（另一方面）

C. In general（一般來說）

D. Because of this（因為這樣）

 本題評量連接副詞（conjunctive adverb）的語意和用法，以及釐清上下文關係的能力。

 空格的前一句提到多寶盒抽屜中的某一類收藏，特色是體積小且保有原有的樣貌，例如寶

石。空格後，則帶出另一類的收藏，特色是仿造鳥類、動物、花卉的雕刻品。作者在此處

舉例，利用前後兩個句子介紹不同類型的收藏物，因此具有「補充說明」的連接副詞最為

合適，正解為 B。

 選項 A. That is to say 意思為「也就是說」，通常用於要進一步解釋時。

選項 C. In general 意指「一般來說」，經常出現於提供大綱、統整資訊時。

選項 D. Because of this用來說明因果關係。

試題解析



There are (14) tiny copies of writing tools, paintings, books, vases, fans and so on.

14. A. each （每一）

B. instead （反而）

C. also （也）

D. any （任何）

 本題評量副詞的語意和用法，以及釐清上下文關係的能力。

 空格的前兩句接紹多寶盒抽屜中的兩類收藏。這句中則出現了第三種類型收藏，也就是「文

房用具、書、花瓶、扇子等的微小模型」。根據語意，只有選項 C 的 also 可以補充援例，

故 C 為正解。

試題解析



When visitors see the curio boxes and the treasures inside, they are (15) .

15. A.
satisfied with the beautiful souvenirs they bought in the gift shop

（很滿意在禮品店購買的美麗紀念品）

B.
asked to pay attention to the history behind these art works

（被要求向這些藝術品的歷史致敬）

C.
required to lower their voices and not allowed to have food or drinks or take pictures

（被要求放低音量，且不可飲食或拍照）

D. amused by the difference between their extremely small size and their actual size in

real life （都對這些寶物與實際物品的尺寸差異嘖嘖稱奇）

 本題評量釐清上下文關係的能力。

 這個句子缺少的部分主要描述參訪者看見「多寶盒」後的反應。空格的後一句則告訴讀者

This startling contrast demonstrates the extraordinary skill of the artists that created them.（這

令人嘆為觀止的對比展現出藝術家絕佳的工藝技術。）此處的 this contrast 為解題關鍵字，

指的是多寶盒的一個特色，會與前一句互相輝映。前文提到有些多寶盒中的收藏品是動植

物的小雕刻或迷你模型，而選項中只有 D 有與「對比」相關的描述，故為正解。

試題解析


